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Sammanställning av deltagarnas tankar  
från vattendagen vid Musån 2023-09-29 
 

Behövs det mer samarbete mer kring vattenrelaterat arbete?  
Vad ska vi i så fall samarbeta kring och hur? 

• Som representant från VA-enheten känner jag ansvar för dagvatten från tätbebyggt 
område. Skulle vi kunna påbörja ett pilotprojekt så att vi kan lära oss? (Tjänsteperson) 

• Vattnets brunifiering. Forskning om skogsbrukets ev. påverkan (Kalhyggen, strandzon, 
avvattning etc). Samarbete med skogsägarorganisationer, LRF, markägare och övriga 
intressenter. (Markägare och politiker) 

• Kanske Involvera lokal fiskeklubb (Markägare) 

• Mitt ansvar och intresse som representant för en pensionärsförening (SPF Östra Kind) är 
beredskapsfrågor. I vattenfrågan finns beröringspunkter kring dricksvatten, samfärdsel, 
torka, bevattning, brandförsvar samt natur och friluftsliv. Folk är oroliga och 
beredskapen för enstaka händelser eller långvariga kriser upplevs dålig. Samverkan och 
nätverksbyggning är viktigt som förebyggande åtgärd. Att skaffa kunskap och kontakta 
som kan hjälpa mig att ge råd och stötta oroliga människor. (Intresseorg) 

• Kommunen, markägare och intresseorganisationer bör framför allt enas om gemensam 
målsättning. (Tjänsteperson) 

• Där är det min förhoppning att Ätrans vattenråd blir ordentligt involverat när man 
planlägger för gator, dagvatten och kantzoner mm. 

• Vattensamordnare på alla nivåer. (Tjänsteperson) 

• Tack för en mycket lyckad dag. Bra upplägg med god mat och intressanta diskussioner. 
Ett bra koncept som visar på vikten av samordning och samarbete mellan olika aktörer. 
(Politiker) 

• Tycker att det var jätteintressant att ses och jag tror att dessa träffar gör stor nytta när 
det gäller samverkan. (Tjänsteperson) 

 
Vilka möjligheter ser du? Vad vill du göra? 

• Vad kan man hjälpa till med som markägare på mina marker? (Markägare) 

• Jag metade med mitt barnbarn i somras i Marjebosjön och fick till min glädje upp två 
mörtar som var ca 6-7 cm långa och vid ett tidigare tillfälle har jag även fått upp större 
mörtar (alla släpptes naturligtvis tillbaks). Tidigare fanns både brax, sutare och annan 
vitfisk i sjön. Jag undrar om möjligheten att återställa sjön genom återinplantering av 
lämpliga fisksorter. (Markägare) 

• Fisk i Marjebosjön? Ål? (Markägare och politiker) 

• Kunskapen om biologisk mångfald och naturvårdsåtgärder i vatten (och metodik). Känns 
som man med fördel kan ta fram och sprida till invånare (och medlemmar) i fler 
geografiska områden än detta. Kul att ni gör en film som kan spridas från denna dagen så 
även de som inte kan frigöra tid för att delta på en sådan här dag kan ta del av 
kunskapen. (Tjänsteperson) 

• Sprida kunskapen vidare? I samband med rapport om miljötillstånd. Läsa in mig på 
koppling till kartläggning, våtmarker i den egna kommunen och vattenstatus i den egna 
kommunen. (Tjänsteperson) 

• Eliminera vandringshinder. Öring behöver vandringsmöjligheter för lek. Flodpärlmussla 
beroende av uppströms vandrande öring. (Markägare och politiker) 
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• Skapa vandring för öring uppströms i Musån, fisktrappor förbi dammar. Sågebacken + ett 
hinder till. (Tjänsteperson) 

• Enkla kalkdoserare, vattendrivna. (Markägare) 

• Fisktrappor förbi kraftverksdammar (Markägare) 

• Plantera in fiskarter som dött ut i Marjebosjön (brax, sutare, annan vitfisk) (Markägare) 

• Dagvattendammar. Vi vill sköta dessa rätt. (Tjänsteperson) 

• Ser stora möjligheter att förbättra vattendrag i positiv riktning (Tjänsteperson) 
 
Vad behöver du för detta? 

• Ni har mycket kunskapslänkar. Gör det enkelt att klicka fram information. (Markägare) 

• Bra med infoträffar: Ger inspiration, Kunskap (Markägare) 

• Möte med grannar (Markägare) 

• Vill veta mer om kommande rapport, biotoper mm i Musån uppströms Grälebo. 
(Markägare och politiker) 

• Samarbeta, informera, delge inventeringsresultat (Tjänsteperson) 

• Uppföljning av fisk och djurliv (Markägare) 

• Förmedla detta om t ex 5-10 år (Markägare) 

• Utveckla VISS så det är lättare att sammanställa uppgifter för bedömning -à åtgärder. 
Tips: Länsstyrelse F-län gjort det enklare. (Tjänsteperson) 

• Broschyren ”Död ved i vattendrag”. Väldigt bra och användbar. Skulle inte Ätrans 
vattenråd kunna trycka upp den med egen logga. T ex åtgärdssamordnare inom 
avrinningsområdet skulle kunna använda den i dialog med markägare. (Tjänsteperson) 

• Vem äger Musån? Kommun, stat, markägare?  

• Att kasta i sten i ån förhindrar t ex kanoting. Är det tillåtet för allmänheten eller krävs det 
godkännande av någon myndighet? 

• Vattendrag/marker som är orörda. Träd och rotvältor som t ex ligger i vattnet. Fåglabo. 

• Kunskap, bra exempel. (Tjänsteperson) 

• Jag skulle tycka det vore intressant att göra studiebesök på en fastighet och gå längs med 
en mindre bäck eller dike för att se vilka åtgärder man själv kan göra för att göra 
vattendraget mer naturligt. (Tjänsteperson) 

• Det var extra roligt att se praktiskt hur det gick till att återställa påverkade vattendrag. 
Det var också kul att titta på pluggningen av diken. (Tjänsteperson) 

• Ett par deltagare lyfte frågan om hur man kan söka pengar för insatser. Vattenrådet var 
ju tydligt med att de kan hjälpa till med att söka medel, via åtgärdssamordnare. Men 
kanske kan det kännas som ett långt steg för vissa att anlita en tredje part för saker som 
rör den egna marken/verksamheten? Så kanske kunde vattenrådet även på annat sätt 
informera om sökbara medel för insatser, ex enkel information på sin webbsida? 
(Tjänsteperson) 

• Flera framhöll vikten av att få hjälp med ansökan och stöd från samordnare när man vill 
göra åtgärder. (Politiker) 

• En del information blir ju repetition men det är nödvändigt som en påminnelse vad man 
ska tänka på som skogsägare och markägare. Intressant att se hur man jobbar med att få 
till strömmande vatten med hjälp av stenar mm. Invigningen av nya kalkstationen var 
också en av höjdpunkterna. 

 


